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Verslag 123ste Bondsvergadering, Bond van Volkstuinders 
Zaterdag 10 juni 2023 – Tuinpark Ons Buiten 
 
1. Opening, mededelingen, orde van de vergadering, ingekomen stuk 
 
Eric van der Putten (voorzitter) opent de bondsvergadering en heet iedereen welkom.  

• Stelt mensen achter de tafel voor: Els de Wit (hoofd bondsbureau), Theo Mondij 
(penningmeester), Annemieke Timmerman (secretaris), Nikola Eltink, Monique 
Hollenkamp en Marieke Schep (algemeen bestuursleden).  

• Afwezigen met bericht: Marjo Visser (vicevoorzitter) en Ruud Grondel (bestuur AVVN) 
zijn verhinderd.  

• Minuut stilte voor alle overleden tuinders.  

• Dank aan Ons Buiten voor de gastvrijheid. Geeft voorzitter Hanneke het woord als 
gastvrouw, zij legt kort uit wat Ons Buiten onder handen heeft.  

 
Eric (voorzitter) vervolgt met algemene mededelingen en orde van de vergadering. 

• Mobiele telefoon uit of stil; bij vragen uit de zaal komt medewerker bondskantoor met 
microfoon naar je toe; rond 14:00 of iets eerder is er een korte pauze. 

• Presentielijst geeft aan dat er om 13:25 uur 62 bondsafgevaardigden aanwezig zijn in 
persoon en 0 per volmacht. Zij vertegenwoordigen 26 van de 29 tuinparken.  

• Voor de stemcommissie hebben drie bondsafgevaardigden zich gemeld: Saskia Boerma 
(Ons Buiten), Gerrit Brunink (De Molen) en Marieke Poolman (Lissabon). Vergadering 
gaat hiermee akkoord. 

• Toelichting stemmen per handopsteking of met kaarten: VOOR is groen, ROOD is tegen 
en BLANCO is neutraal. Vandaag geen stemming over personen (dus geen stembriefjes).  

• Rondvraag is voor de pauze, inventarisatie op voorhand levert 6 vragen op. 

• Voorstel agendawijziging: onderwerp ‘Toegankelijke tuinparken’ valt buiten het officiële 
gedeelte en zal na de pauze plaatsvinden. Vergadering gaat hiermee akkoord.  

• Uitleg over de thematische bespreking na de pauze: dit informele gedeelte is toegankelijk 
voor toehoorders. Nicola (bondsbestuur) leidt dit deel en legt straks verder uit. 

 
Eric (voorzitter) maakt ten derde melding van 1 ingekomen stuk over waardebepalingen van 
ALV Waterland d.d. 30 mei 2023. Dit is te laat ingekomen, hij stelt voor om dit in december te 
behandelen. Vergadering gaat hiermee akkoord.  
 
 
2. Vaststelling verslag bondsvergadering 10 december 2022 (Tuinpark De Groote Braak) 
 
Bladzijde 1 

• Johan (Waterland) vraagt of in het verslag voor- en achternaam uitgeschreven kunnen 
worden. Gebruik is om functionarissen volledig te noemen en om mensen in de zaal aan 
te duiden met Voornaam (Tuinpark), tenzij iemand aangeeft dat die het anders wil in het 
kader van bescherming van haar of zijn persoonsgegevens (AVG).   

• Mirjam (Buikslotermeer) vraagt nogmaals aandacht voor de ondersteuning aan 
bestuurders van afdelingen. Dit is ter hand genomen met de aanstelling van een 
medewerker bondsbureau en wordt in het besturenoverleg in 2023 verder uitgewerkt.  

Bladzijde 2 

• Nelleke (Wijkergouw): de vraag is per mail beantwoord.  
Bladzijde 3  

• Saskia (Ons Buiten): Wieneke = Bieneke  
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• Ralph (De Eendracht): bondsbestuur heeft advies langjarige raming organisatiekosten 
ter harte genomen. Zie ook agendapunt 3.  

Bladzijde 4  

• Johan (Waterland) punt 6 voorrangsregeling. Vraagt of bekend is hoeveel tuinparken al 
in hun ALV een besluit hebben genomen over instellen van 20%-limiet. Is niet bekend.  

 
BESLUIT: 
Na bespreking van opmerkingen naar aanleiding van het verslag, en met de correctie van de 
naam op pagina 3, stelt de vergadering het verslag onverkort vast, met dank aan de notulist.  
 
3. Jaarverslag 2022  
De jaarstukken zijn gepubliceerd in de Vroegop voorjaar 2023 en staan op de webpagina: 
https://www.bondvanvolkstuinders.nl/bondsvergaderingen/bondsvergadering-10-juni-2023/ . 
 
Verslag Activiteiten 2022  
Na de korte inleiding van Eric (voorzitter) zijn er volgende vragen en opmerkingen:  
- algemeen: Johan (Waterland) vraagt nadrukkelijk aandacht voor juiste formulering van onze 
tuinparken in relatie tot de bond: de tuinparken zijn niet aangesloten bij de bond, maar zijn de 
bond, vormen de bond, vallen binnen de bond, zijn afdelingen van de bond etc.  
- punt 3 (ledeninzet), pagina 34: Johan (Waterland) vraagt wanneer evaluatie van dit onderwerp 
plaats gaat vinden.  
- punt 8 (aspiranten), pagina 35: Hendrikje (Lissabon) vraagt of het beleid is om mensen die zich 
komen inschrijven te ontmoedigen. Dat is niet zo; het is wel beleid om mensen goed te 
informeren over o.a. de wachtlijsten en dit weerhoudt sommigen ervan om zich in te schrijven.  
- punt 9 (communicatie), pagina 35: vraag wordt gesteld of de bond de besturenbrief naar alle 
leden kan sturen. Antwoord: De besturenbrieven zijn eerst en vooral bedoeld als informatie voor 
de afdelingsbesturen maar de onderwerpen van de besturenbrieven mogen op zich gedeeld 
worden als een tuinpark dit wil. Het is in ieder geval de bedoeling dat de afdelingsbestuurders 
de tuinders en commissieleden op de hoogte stellen van de voor hen relevante onderwerpen, 
zoals bijeenkomsten voor commissieleden.  
- algemeen: Mirjam (Buikslotermeer) vraagt hoe het staat met het project Statuten en 
Reglementen. Er is nog geen projectleider, er is ook niet heel veel prioriteit, we kunnen ons goed 
met de huidige regels redden.  
 
Financieel verslag 2022 
Theo Mondij (penningmeester) doorloopt het verslag en staat stil bij pagina 2 (de pagina met de 
handtekeningen). Er is meer geld ingekomen van de leden en aspiranten, ook al zijn de nieuwe 
inschrijvingen afgevlakt. Verder is er minder besteed aan bestuurskosten en advieskosten. 
Hieruit concludeert hij dat we beter moeten begroten. Volgende vragen en opmerkingen:  
- Ineke (Klein Dantzig): is er risico van oninbaarheid ledengelden en wat is het verschil in de 
continuïteitsreserve 2021-2022. Wat is de toevoeging?  
- Linda (Wijkergouw): kunnen (moeten) de 8 bankrekeningen niet opgeschoond worden? 
 
Verslag accountant  
Op verzoek van het bondsbestuur is de jaarrekening 2022 voor overdracht aan de accountant 
eerst gecontroleerd door de Bondscommissie Financiën. De opmerkingen van de BC Financien 
zijn verwerkt in de jaarcijfers. De accountant heeft de samenstellingsverklaring uitgebracht. Het 
bondsbestuur wil op het punt van de jaarrekening van de Bond dezelfde controle hebben als een 
kascommissie bij een afdeling. Dan zijn de procedures overeenkomstig en duidelijk.  
Verklaring Financiële Commissie  

https://www.bondvanvolkstuinders.nl/bondsvergaderingen/bondsvergadering-10-juni-2023/
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Ralf Grevelink geeft aan dat na de benoemingen van de nieuwe leden van de Financiële 
Commissie besproken is wie als voorzitter zou kunnen optreden. Daar is toen niet over besloten. 
In overleg met de andere leden voert Ralf hier nu het woord.  
Het is, zo geeft hij aan, voor het eerst in 100 jaar dat de BC Financien om controle is gevraagd, 
complimenten voor de transparantie. De kosten voor het bondskantoor zijn in een MJOP gezet 
en ook voor beleid en incidenten is dit opgepakt, conform eerdere opmerkingen van de BCF. 
Over resultaat 2022 stellen we voor om onvoorzien te begroten voor de lopende 
onderhandelingen van de gemeente. Het doen van een risicoanalyse is ook een goede actie van 
het bondsbestuur, zo komen de risico’s in kaart.  In verlengde van de afgegeven 
accountantsverklaring adviseert de BCF om decharge te verlenen. De aanwezigen 
afgevaardigden stemmen hier unaniem voor.  
 
BESLUITEN 

- Na kennisgenomen te hebben van het activiteitenverslag 2022, stelt de 
bondsvergadering het financieel verslag 2022 vast. 

- De bondsvergadering verleent decharge aan het bondsbestuur voor het gevoerde beleid 
in 2022.  

 
4. Terugkoppeling onderhandelingen  
Eric (voorzitter, nu in de rol van Stuurgroep Volkstuinparken) zet de gebeurtenissen op een rij 
en schetst de laatste stand van zaken:  

• In 2021 was er een akkoord met gemeente; bekrachtigd bij raadsbesluit december 2021.  
• In 2022 druk bezig geweest met uitwerking akkoord met Amsterdam 
• Er zijn vijf projectgroepen gevormd: huurcontract, beheerfonds, toegankelijkheid, 

promotie. Groep over vuil water nooit gestart 
• Er zijn vier unanieme rapportages besproken in stuurgroep  
• In oktober 2022 zijn helaas de gesprekken gestopt door de gemeente, de Dienst 

Ruimtelijke ordening (RO) gooide de handdoek in de ring. Vanaf toen heeft de BVV 
aangedrongen op spoed. Pas op 20 januari 2023 volgde een gesprek met wethouder, dat 
tot nu toe niet heeft geleid tot duidelijkheid. Conclusie is: er is andere actie nodig.  

• Nu worden er drie sporen verkend en voorbereid: vragen stellen via de gemeenteraad, 
pers inschakelen en/of een advocaat inschakelen. Het laatste is alvast in gang gezet, om 
op voorhand diverse scenario’s in kaart te hebben. 

 
5. Contributie aspirant-leden 
Het ledenvoorstel van Klein Dantzig is met instemming van alle aanwezigen aan het begin van 
deze vergadering doorgeschoven naar de bondsvergadering van 9 december 2023.  
 
6. Benoemingen en voordrachten  
Er zijn geen benoemingen of voordachten. Aandacht is gevraagd voor de vervulling van diverse 
vacatures, onder andere in de Bondstuincommissie en de Bondscommissie Ruimtelijke 
Ordening.  
 
7. Rondvraag en sluiting officiële gedeelte  

• Yvonne (De Bretten): is mogelijk om het tekort aan vrijwilligers aan te vullen met 
aspirant-leden? En om aspirant-leden bij ledeninzet punten toe te kennen en hen 
bijvoorbeeld sneller een tuin in bruikleen te geven? Antwoord: inzetten kan altijd, 
iedereen mag werk doen op een tuinpark. Voordringen belonen we liever niet.  

• Ralph (De Eendracht) vraagt aan TIGENO: willen jullie je aan de openingstijden houden 
en zo de route tussen de tuinparken overdag toegankelijk houden? TIGENO meldt dat het 
is opgelost.  
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• Loes (Ons Lustoord) vraagt hoe het zit met de riool- en forensenbelasting? Eric meldt dat 
hij het heeft uitgelegd op de ALV.  

• Annette (Ons Buiten) wil bij schrijnende gevallen in geval van overlijden kunnen 
afwijken van de ranglijst. Antwoord: wanneer deze mensen zich hebben ingeschreven als 
aspirant dan bestaat nu al de mogelijkheid om in bijzondere gevallen af te wijken van de 
ranglijst. Deze mensen moeten dan wel aan de andere bepalingen voldoen voor het 
lidmaatschap. 

• Marjon (Groote Braak) wil het praktisch zetten van handtekeningen onder 
waardebepalingen vergemakkelijken. Antwoord: Bondsbureau is bezig met 
vereenvoudiging en digitalisering.  

• Joseph (De Bongerd) vraagt hoe het staat met gezamenlijke regels rond houtstook. 
Antwoord: dat is actueel onderwerp in het besturenoverleg. 

• Astrid (Tuinwijck) wil iedereen een hart onder de riem steken, Tuinwijck bestaat 115 
jaar, is het oudste tuinpark en zij is blij met 6000 volkstuintjes in Amsterdam.  

 
Voorzitter sluit het officiële gedeelte.  
De volgende bondsvergadering is op 9 december 2023 vanaf 13:00 uur. Locatie is na de 
vergadering bekend geworden: Tuinpark Amstelglorie (https://www.amstelglorie.nl). 
 
PAUZE  
 

8. Toegankelijke tuinparken in werkgroepen 
 
Na de pauze wordt in kleinere groepjes ingegaan op het onderwerp Toegankelijke tuinparken.  
Thema’s  

• Veiligheid – hoe kunnen we toegankelijk zijn en tegelijkertijd de veiligheid zo goed 
mogelijk waarborgen? 

• Activeren – hoe kunnen we tuinders activeren en buurtbewoners betrekken bij de 
plannen en werkzaamheden voor toegankelijkheid? 

• Publiek trekken – hoe kunnen we bezoekers, gasten, bewoners bereiken?  

• Geld – hoe kunnen we dit alles financieren? 

• Aanbod – wat hebben we te bieden aan bezoekers en bewoners? 

• Beheer – hoe zorgen we voor goed beheer van de ruimte met een toenemend aantal 
bezoekers? 

Na de bondsvergadering worden de uitkomsten uit de groepjes tot een werkdocument gesmeed 
en zullen er vervolgbijeenkomsten worden georganiseerd voor bestuurders en tuinders die op 
de tuinparken bezig zijn met de Plannen van Aanpak Toegankelijke tuinparken.  
Uitkomsten 
 
Groep 1 Veiligheid  
Oplossingen: looproutes, camera, onderlinge signalering, winterbewoning, sleutels in wintertijd 
naar buren, open alleen hek, geen auto’s, mensen binnenhalen, nutstuinen niet toegankelijk, 
registratie van inbrekers 
Ervaringen: Soms zijn het ook medetuinders, masten met camera’s (Lissabon) bij ingang tijdens 
sluitingstijden, minder looproutes 
 
Groep 2 Veiligheid  

- Tuin in principe open (hek open) tijdens het seizoen 
- Whatsápp tuinders onder (winter) bewoners voor calamiteiten 
- Stimuleren winterbewoning 
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- Cameratoezicht bij hoofdingang met privacy-afspraken (bestuur) 
- Actief contact zoeken met wijkagent 

 
Groep Activeren  

- Open Tuinendagen i.c.m. kunst en muziek 
- Projectleider  
- Aansturen groepjes tuinders die (nieuwe) activiteiten willen ontwikkelen 
- Geld (voor reserveren en kleine bijdragen voor sociale projecten) 
- Veldgesprekken over bepaald onderwerp of ideeën bij tuinders ophalen, adopteren en 

uitvoeren 
- Duidelijk zijn naar aspirant leden, vroeg beginnen met activatie (ballotage) over samen 

tuinieren in verenigingsverband 
- Publiek trekken: activiteiten adverteren in de MUG, buurthuizen, (kinder)wandelingen, 

koffiedrinken met gebakje voor weinig 
- Communicatie: hoe bereik je zoveel mogelijk tuinders?  
- Persoonlijk benaderen  
- Incentive (koffie, ijsje etc.) 

 
Groep Publiek 
 
Brainstorm over hoe komt het publiek? 

- Toekomst met mandaat 
- Ruime openingstijden 
- Moestuinbakken voor de buurt 
- Workshops over natuur ook voor de buurt 
- Natuureducatie voor scholen 
- Vermelding in reisgids/ buurtgids 
- Gebruik maken van buurtkrant en apps om activiteiten bekend te maken 
- Meedoen aan open tuinen dagen 
- Contact leggen met de omgeving 
- Voedselbos 
- Route doorgang 
- Kantine anders openstellen 
- Wandelroute met QR -codes 
- Voorziening voor ouderen 

 
Plannen maken over: 

- Verruimen openingstijden en breed bekend maken (socials inzetten) 
- Onderwerp bespreken via tafeltjes-avond in je tuin 
- Menukaart: kennisdelen via de bond die deze kan maken op basis van de tafeltjesavond 

 
Groep 1 Geld 

- Kijken naar buurtprojecten subsidie aanvragen bij gemeente 
- Natuureducatie 
- Adam beweegt (fitness n tennisbaan)’ 
- Stadsdeel begroot, buurt mag stemmen 
- Speeltoestellen 
- BSO-faciliteiten 
- Benefiet evenement 
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Groep 2 Geld 
- Toegankelijkheid kost geld bijv op vuilnisafvoer, slijtage speeltoestellen, openbare 

toiletten e.d.  
- Geld voor JOC: scholen, kinderfeestjes, educatie/kabouterpad 
- EHBO-investeringen? 
- Niet ieder tuinpark is hetzelfde, lastige opdracht 

 
Groep 1 Aanbod  

- Bepaal je doelgroep 
- Educatie / moestuinbak op school 
- Basis = Tuinder / Groen : wat kan je goed?  
- Parkafhankelijk wat je aanbiedt 

 
Groep 2 Aanbod  

- Sociale activiteiten voor de buurt: plantjesmarkt, wilgen snoeien door scholieren, winkel, 
kringloop, wandelpark, deeltuintjes voor aspiranten, schoffeltuin of – bakken, wandeling 
door 7 tuinen in west, Tuintrail (oost), bomenroute door het park, aansluiten bij 
buurtnetwerken, samen pizza’s bakken, bingo, klaverjas ook voor de buurt het hele jaar. 

- Ecologie & stilte: bijv een groot deel stilhouden van activiteiten (discussie bij Lissabon), 
kasbezoek voor scholieren, wandelroute met focus op ecologie zoals monumentale 
bomen, ijsvogelweiden, vleermuiskasten, kunstmarkt, speeltuintje, kabouterbos, eco-
huisje voor derden 

 
Groep 1 Beheer 

- Hek open & dicht: openingstijden helder 
- Heggen hoogte 
- Beleving: er is veel te zien, aandacht voor zichtlijnen 
- Beheerafspraken: onderling tussen elkaar oplossen, algemeen groen, bomenplan 
- Meerjarig onderhoudsplan: groen (bomen, biodiversiteit), gebouwen, verlichting, 

waterkwaliteit, risico’s (gezondheid en milieu), coördineren vanuit de bond. 
- Proces: met elkaar kennis (bijv over kroos en duizendknoop) en ervaringen uitwisselen, 

publiceren op de website van onze bond, publiceren in Vroegop, Mijn Tuin & eigen 
website park.  

 
Groep 2 Beheer 

- Uit t Groenfonds 
- Toegangshekken en camera’s 
- Prullenbakken 
- Bankjes 
- Infoborden 
- Routes uitzetten 
- Website beheer 
- Toilet compost voor bezoekers (beleving) 
- Invalidentoilet 
- Clubhuis aanpassen t.b.v. invaliden 
- Faciliteitenbeheer 
- Fietsenrek 

 


